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Beslutningsprotokol nr. 8 

 
Dato: 20.09.2024 KL. 10.00-13.00 Sted: Bülows 

 
Deltagere: Seniorrådet, Signe Lunn Walls 
Fraværende: Carsten Jørgensen, Søren Jensen 
Referent: Michela Jørgensen 

 
 

DAGSORDEN 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

• Økonomisk status 2024 for Senior- og Socialudvalg 

• Ledelsesinformation for Seniorområdet 

• Behandling af Ankestyrelsens Ankestatistik (Danmarkskortet) 2023  

• Hjemløsetælling 2024 

• Ny ældrelov er sendt i høring 

• Uddeling af fælleslegatmidler 2024 til værdigt trængende borgere 

4. Robotstøvsugere – tanker, lovgivning mm. 

5. Ønsker til Seniorrådsmødet d. 29/11 (Signe kan ikke deltage) 

6. Plejehjemsråd 

7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

8. Nyt fra Rådets medlemmer 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 

11. Kommende emner  

 
 
 
 

SENIORRÅDET 
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REFERAT 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere bemærkninger.  

 

2. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt uden yderligere bemærkninger. 

 
3. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

• Økonomisk status 2024 for Senior- og Socialudvalg 

• Signe gennemgik oplæg og centrale tal pr. juli 2024 

Senior og Sundhed er samlet set i balance, men der ses 

fortsat udfordringer herunder på hjemmeplejeområdet.  

Kommunen er i gang med at kigge på huslejetab på 

ældreboliger og plejeboliger. Seniorrådet melder tilbage, at 

man gerne må få at vide, at en plejebolig tilbydes andre på 

ventelisten samtidigt, altså anvende samme metode som 

f.eks. Boligkontoret anvender, hvor man så er nummer 1, 2 

eller 3. 

• Ledelsesinformation for Seniorområdet 

• Belægningsprocent på plejehjemmene: 93% 

• Kontinuitet i antal medarbejdere hos borgerne 

• Overholdelse af plejeboliggaranti  

• Udvikling i leverende timer i hjemmeplejen  

• Vikarforbrug: Det samlede forbrug af eksterne vikarer er faldet 

med 21% ift. sidste år 

• Behandling af Ankestyrelsens Ankestatistik (Danmarkskortet) 2023  

• Seniorrådets kommentar: Seniorrådet er enige i forvaltningens 

vurdering. Det er få sager, der påklages og ændres i forhold til 

hvor mange sager, der træffes afgørelser om. 

• Hjemløsetælling 2024 
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• Der ses en udvikling, hvor der er flere over 50 år, der er 

hjemløse. Nuværende tælling viser, at der er 13 personer, der 

er hjemløse i aldersgruppen 50-59 årige. Der er 1 person, der 

er hjemløs i målgruppen 60+årige.  

• Ny ældrelov er sendt i høring 

• 4 lovforslag har været sendt i høring: Ældreloven, 

Tilsynsreform, Lokale plejehjem, Opsamlingslov. 

Ældreloven indeholder: Helhedspleje 

• Lovforslagene forventes godkendt i november og træde i kraft 

d. 1. januar (indfases fuldt ud fra 2027). 

• Uddeling af fælleslegatmidler 2024 til værdigt trængende borgere 

• Midler, der ikke bruges, overføres til §18-midlerne  

 

• Ny sundhedsreform – et par nedslagspunkter 

• En række sundhedsopgaver flyttes fra kommunerne til 

regionerne, eksempelvis akutsygeplejen, midlertidige pladser 

(i Fredericia er det bl.a. pladserne på Hannerup), forskellig 

genoptræning, patientrettet forebyggelse  

• Indførelse af en folkesundhedslov 

 
4. Robotstøvsugere – tanker, lovgivning mm. 

• Den nye ældrelov: Kommunalbestyrelsen kan beslutte at give helt eller 

delvist tilskud til robotstøvsugere eller udlåne robotstøvsugere 
• Kommunen må ikke anbefale mærker og forhandlere. Seniorrådet skal 

selv tage dette op, hvis de ønsker at lave anbefalinger til seniorer.  

 
5. Ønsker til Seniorrådsmødet d. 29/11 (Signe kan ikke deltage) 

• Seniorrådet holder fast i mødet 

 
6. Plejehjemsråd 

• Hybyhus: Intet nyt. 
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• Othello: Kommende plejehjemrådsmøde, hvor der vil være fokus på at 

prioritere i klagepunkterne  

• Rosenlunden: Plejehjemsrådet har opdateret den information om 

plejehjemmet, der skal ligge på fredericia.dk.  

• Øster Elkjær: Plejehjemsrådsmøde d. 10/9. Tilsyn var gået godt. 

Drøftelse af, om Øster Elkjær selv kan anskaffe sig en bus. Der 

opleves stor beboertilfredshed. De ønsker at øge kendskabet til 

demensfællesskabet. Der forsøges at opstarte et demenskor sammen 

med kirken.     

• Stævnhøj: Plejehjemsråd vil de have op at køre i efteråret.  

 

7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

• Senior Nyt: Afhænger af budgetforlig 

• Facebook: Lever i bedste velgående  

 

8. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Frivilligfest d. 22. oktober. Der er 4 pladser, - Flemming tilmeldt 

• Pjecen: Rengøring i hjemmeplejen. Ønske om, at den gøres lettere 

forståelig. 

  

9. Senere indkomne sager 
10. Eventuelt 
11. Kommende emner  
 
 


